
2. Medlemsforslag fra Finn Rudaizky (O) om indsats på og omkring Christiania (2008-
139794)

Finn Rudaizky (O) har på baggrund af det udsendte materiale til udvalgsmødet den 12. november 
2008 anmodet om, at ”Efterretningssag C: Orientering om indsats på og omkring 
Christiania” kommer på udvalgets dagsorden til mødet den 26. november 2008 til behandling - og at 
Socialforvaltningen uddyber sit svar med spørgsmålet om behov for en ungdomsklub for de 18 - 24 
årige på Christianshavn samt tydeliggør på hvilke områder Socialforvaltningen konkret foreslår, at 
der kan forstærkes på den udgående og opsøgende gadeplansindsats.

Punktet blev udsat fra mødets start.

Punktet blev udsat ved mødets start.

bilag
Efterretningssag: Orientering om indsats på og omkring Christiania

Socialudvalgets beslutning den 18.03.2009

Kontorchef Tobias Børner Stax overværede punktets behandling.

Finn Rudaizky (O) stillede følgende ændringsforslag:

"At behovet for yderligere indsats af en opsøgende indsats i aften- og nattetimerne af "Tjek-Punkt" 
undersøges yderligere. Hvis det skønne behovsmæssigt relevant for en
opprioritering af arbejdet, da fremkommer forvaltningen med oplysning/forslag til finansiering heraf.

At Servicebutikkens vurdering, at der er grundlag for en udvidet Ungerådgivning med flere 
åbningstider end de nuværende 2 dage, følges op med konkret forslag til udvalget, herunder 
finansieringsforslag.

At Socialudvalget bliver orienteret om udfaldet af, det af Socialforvaltningen den 27. okt. 2008 
ønskede møde med "TJEK-Punkt" i relation til at drøfte, hvordan man kan styrke indsatsen i området 
på Christianshavn.

At Socialforvaltningen orienterer Socialudvalget, hvorvidt der er fremskridt i det tidligere oplyste 
initiativ fra Børne- og Ungdomsforvaltningen, om at klubberne bliver mere kontinuerligt 
repræsenteret i SSP-regi end hidtil.



At Socialforvaltningen, som dagsordenspunkt, på mødet den 29. april 2009, vender tilbage med 
besvarelse af ovennævnte. (Tidsfristen er sat under hensyntagen til budget 2010)".

Rikke Lauritzen (Ø) stillede følgende underændringsforslag til det af Finn Rudaizky (O) stillede 
ændringsforslag: 

"At forvaltningen skal foretage en vurdering af, om der bør foretages andre initiativer i forhold til 
problemstillingen".

Såvel det stillede underændringsforslag samt ændringsforslaget blev godkendt uden afstemning. 

Finn Rudaizky (O) afgav følgende protokolbemærkning:

"Politiets statistikker viser, at det kun i sjælden grad, er unge fra Christianshavn, der bliver noteret af 
politiet på Christianshavn/Christiania.
Der er derfor brug for nytænkning, f.eks. i form af et projekt, der åbner mulighed for at etablere 
opsøgende arbejde på gadeplan, men hvor man ikke skelner mellem, hvorfra de store børn og unge 
kommer fra. Der er brug for øgede kriminalpræventive og narkoforebyggende tiltag. Det vil efter 
Dansk Folkepartis opfattelse være rimeligt, at opfylde Christianias naboers ønske om, at der 
"frikøbes en betjent og en socialpædagog til at vandre rundt i kvarteret og kontakte de unge, der 
hænger ud". Vi bør samtidig se på muligheden for udvidede åbningstider med flere pædagoger i de 
eksisterende klubber, især i week-enden og i ferier. Desuden bør der igen sættes fokus på de 
manglende idrætsfaciliteter i området og spørgsmålet om opførelsen af en idrætshal på Holmen bør 
genoptages".




